

Image not found or type unknown



The child of the court jeweler. The story of a family under the shadow of three dictatorships

in German:

Das Kind des Hofjuweliers. Eine Geschichte über eine Familie im Schatten dreier Diktaturen

Project

Description

In Smaryd, outside Bastad, stands the summer residence of the Bolin family. The villa, built by the Russian court jeweler Wilhelm Bolin, became a place of refuge for the family. One day, Bolin's great-grandson Gunnar discovered a family secret there: letters bearing witness to the fates of those who lived in the shadow of the great political events of the 20th century. The fates of his great-grandfather Wilhelm during the Russian Revolution and his grandmother Karin, niece of the mayor of Vienna Karl Seitz – she came to Austria in the 1920s and married the socialist Ernst Hoffenreich. Having grown up in the Moscow upper class, how did Karin fare when she fell in love with an Austrian socialist? Or her son Gerhard, who grew up with his Nazi uncle and had to go to war for the German Army? In conversations with his father, the author, Gunnar Bolin, born in Stockholm in 1957, gets to the bottom of his family history, always closely interwoven with the European history of the interwar period. The result is an extraordinarily detailed and personal account of how the Second World War began and the impact it had on people's lives.

in German:

In Smaryd, außerhalb von Bastad, steht die Sommervilla der Familie Bolin. Die Villa, die einst vom russischen Hofjuwelier Wilhelm Bolin errichtet wurde und zu einem Zufluchtsort der Familie wurde. Dort entdeckt sein Urenkel Gunnar ein Familiengeheimnis: Briefe, die vom Schicksal des Lebens im Schatten der großen politischen Ereignisse des 20. Jahrhunderts zeugen. Von seinem Urgroßvater Wilhelm während der russischen Revolution, aber auch von seiner Großmutter Karin, Nichte des Wiener Bürgermeisters Karl Seitz, die in den 1920er Jahren nach Österreich kam und den Sozialisten Ernst Hoffenreich heiratete. Wie ging es Karin, die in der Moskauer Oberschicht aufgewachsen ist, als sie sich in einen österreichischen Sozialisten verliebte? Oder ihrem Sohn Gerhard, der bei seinem nationalsozialistischen Onkel aufwuchs und für die Deutsche Armee in den Krieg ziehen musste? In Gesprächen mit seinem Vater geht der Autor, Gunnar Bolin, geboren 1957 in Stockholm, seiner Familiengeschichte auf den Grund, immer auch in Zusammenhang mit der europäischen Geschichte der Zwischenkriegszeit. Das Resultat ist ein außergewöhnlich detailliertes und persönliches Zeugnis, wie der Zweite Weltkrieg begann und welche Auswirkungen er auf das Leben der Menschen hatte.

Applicant

Czernin Publishers Ltd.

in German:

Czernin Verlags GmbH

Website

<http://www.czernin-verlag.com>

Location

Austria | [show on map](#)

Approved

20 Dec 2021

Category

book

Type

Commemoration / remembrance

Funding

National Fund budget

Please note

The project contents and descriptions are based primarily on the submissions of the project applicants. These submissions are edited for publication and translated into English. Although it is subjected to rigorous checks, the National Fund does not guarantee the accuracy or completeness of the information provided.